
Jubileumi vizsgakiállítás Hajdúszoboszlón

Írta: Kiss Klára
2011. január 22. szombat, 13:20

Évek óta rendszeres program, hogy a Szabó László Alapfokú Művészetoktatási Intézmény
vizsgakiállítására megyünk és nem csak dolgozni, inkább gyönyörködni az alkotásokban és egy
kicsit irigykedni a diákokra. Nekünk ugyanis még nem volt lehetőségünk ilyen iskolába járni és
lehet, ha lett volna, akkor sem tudnánk ilyen szép képeket alkotni.

  

 

  

      

  

Persze régen voltak szakkörök, de az akkori munkához nem állt rendelkezésre ennyi színes
alapanyag, változatos technika és ilyen sok lehetőség a bemutatkozásra, megmérettetésre. A
mostani diákok talán nem is tudják, milyen óriási lehetőség van a kezükben azáltal, hogy a
SZLAMI-ba járhatnak! Az ide vezető út pedig nem volt egyszerű. A mostani sikereket pont tíz
évvel ezelőtt alapozták meg – mondta január 17-én délután, az ünnepélyes megnyitón az
intézmény igazgatója, Szoboszlainé Kádár Anikó.
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  „Az iskola történetének a 2010/11-es tanév a 10. tanéve. Visszatekintve pontosan 10 évvelezelőtt kezdődtek meg a tárgyalások egy új iskola alapításáról. Országos szinten a kilencvenesévektől nőtt meg látványosan az igény az új iskolatípus iránt. Városunkban a mai napig ez azegyetlen alapítványi fenntartású, alapfokú művészetoktatást folytató intézménye. A 10 év alatttöbb mint 3000  gyermek talált az iskola falai között értelmes, hasznos időtöltést, szerzett újismereteket, barátokat a tánc és a képzőművészet területén. Számtalan fellépés, külföldimeghívás, kiállítás, kirándulás, siker van mögöttünk. Olyan élmények és kedves emlékek,amelyek nélkül mindenképpen szegényebbek lennénk-lélekben biztosan.  
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  Három évvel ezelőtt egy országos megmérettetésen vettek részt az ország művészeti iskolái, ami intézményünk is, ahol elnyertük a szakmai felügyeleti szervek kiváló minősítési fokozatát azintézmény összes tanszakára. Legközelebb 2012-ben minősülünk újra. A cél természetesentovábbra is a kiváló cím elnyerése. Ebből az átfogó szakmai ellenőrzésből világosan kiderült,hogy a művészetoktatásnak semmi mással nem pótolható szerepe van a gyermekeinkegészséges személyiségfejlődésében, a szabadidő kulturált eltöltésében.  
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  Ez az oktatási forma Európában egyedülálló, ugyanakkor egyben példaértékű is. Évről-évreszámos konferencia alkalmával jönnek hozzánk tapasztalatgyűjtésre más országokból.  Az állami támogatottság ezzel szemben öt éve folyamatosan és fokozatosan csökkent. Sokiskolát bezártak, átszerveztek.  A mi iskolánkat a helyi önkormányzat támogatásának köszönhetően nem fenyegeti ez aveszély.  

  Örvendetes tény, hogy állami szinten is egyre többet foglalkoznak a szakemberek az oktatáskérdéseivel. Elismerik a művészetoktatás létjogosultságát, támogatnak minden olyan szervezetiformát és oktatási területet, amely előtérbe helyezi a nemzeti értékek megbecsülését, fontosnaktartja annak átadását, megőrzését.  
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  A rajzolás, festés, mintázás aktivizál, biztosítja a megfelelő érzelmi ráhangolást. A feladatmegoldásának vágya, a várható eredmény, a jól kitűzött cél az akarat megfeszítését könnyítimeg a gyerekeknek. Ilyen értelemben az alkotás kiemelkedően sok „akarat-edző” alkalmat tudnyújtani. Mindehhez a játékosság motívuma is társul. Egy jól szervezett és irányított órán agyermekek sohasem unatkoznak, és nem jelent számukra túlterhelést a kedvvel végzett,sokszínű tevékenység.    Az ábrázolás folyamatában fejlődik a gyermekek figyelmének tartóssága,koncentrálóképessége és ezzel együtt az akarati tulajdonságai is.    Még mindig hajlamosak vagyunk csak az elméleti tudás alapján megítélni a gyerekeket, pedig avizualitás adja az információszerzés 90 százalékát. Nem egy olyan tanítványunk van, akiszinekkel és vonalakkal sokkal érzékenyebben tudja magát kifejezni, mint szavakkal.”  

  A vizuális nevelés fontosságát hangsúlyozzák neves pszichológusok a pusztán ismeretalapúoktatás helyett – hangsúlyozta beszédében Szoboszlainé Kádár Anikó.    A jubileumi programon az érdeklődök azt is megtudhatták, hogy az elmúlt időszakban mennyirevoltak sikeresek a SZLAMI ifjú művész palántái. Olyan díjakat sikerült megszerezniük, amire azegész város büszke lehet! Az intézményben dolgozó pedagógusok és tanítványaik munkájáttöbb nemzetközi versenyen is elismerték, sőt a legjobbak közé sorolták. A képen látható kisdiákpéldául pont egy ilyen díjat tudhat magáénak.       Következő írásunkban részletesen beszámolunk az iskola eredményeiről.     Szoboszlói Színes– Kiss Klára – Fotó: Buzási László  A helyi hírek forrása mi vagyunk! – Minden jog fenntartva  www.szoboszloihirek.hu
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